

**Respekt – Ansvarlig – Konkurrence – Fællesskab – Engagement**



<b>Møde om:</b>	Bestyrelsesmøde DBBF
<b>Deltagere:</b>	Michael Bloch (Formand), Susanne Fløe (KU), Jørgen Kvist (JK), Carsten Hermansen (TRU), Thomas Frydendal(TU), Rasmus Winkel (DIR), Henrik Mikkelsen (DGI), Ernst Jensen(EU), Jesper Brixen (DU),
<b>Undskyldt:</b>	Jesper Nielsen(BU)?, Rene Jakobsen (DL), Michael Pilož (BL),
<b>Dato:</b>	16. april 18.00-22:00
<b>Sted:</b>	Odense Ungdomshus

#	Tid	Emne	Underpunkter
1.	18:00-18:20	<b>Gennemgang af opgaver</b>	
2.	18:20-19:15	<b>Økonomi</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Regnskab 12-13</li> <li>• Budget 13-14                             <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Præsentation af budgetønsker</li> <li>○ Overvejelser om prioriteringer</li> </ul> </li> </ul>
3.	18:45-20:30 (inkl pause)	<b>Rigsdag</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Lovforslag                             <ul style="list-style-type: none"> <li>○ 1.ændring af pokalsemifinaler</li> <li>○ 2. krav til afvikling af kampe</li> <li>○ 3. justeringer licensregler</li> <li>○ 4. spillet i miskredit</li> <li>○ 5. dobbeltlicens lemvig</li> <li>○ 6. trøjefarve</li> <li>○ 7. deltagelse af ungdomshold</li> <li>○ 8. dobbeltlicens</li> <li>○ 9. frist for alliancer</li> <li>○ 10.ændring af kvartalsregel</li> <li>○ 11.u21</li> <li>○ 12.forbud mod zone</li> <li>○ 13.løbende tid</li> <li>○ 14.annulering af op og nedryknin</li> <li>○ 15. reglement udvalg</li> <li>○ 16. Yderligere forslag fra sportschef</li> <li>○ Redaktionelle ændringer</li> </ul> </li> <li>• Håndtering af reglementer                             <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Administration</li> <li>○ Forslag fra klubber (Peter N)</li> </ul> </li> <li>• Debataften</li> </ul>

4.	20:30-20:40	<b>DGI</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Status</li> <li>• Timeout - skolegårdsaktivitet</li> </ul>
5.	20:40-21:15	<b>Status fra udvalg og på projekter</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Licensprojekt</li> <li>• Pigeprojekt</li> <li>• SMART basketball</li> <li>• Seniorherrelandshold</li> <li>• DIF talentudvikling</li> <li>• Administrationen</li> </ul>
6.	21:15:21:30	<b>Evt</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>

<b>Ejer</b>	<b>Opgavebeskrivelse</b>	<b>Oprindelig dato</b>	<b>Forfaldsdato</b>
Bestyrelsen	Give MHB mødedatoer for udvalg så han kan deltage		Løbende
RW	Sikre at alle bestyrelses og udvalgsmøder er synlige på hjemmesiden		Løbende
RW	Ekstern person til at udfordre bestyrelsen en gang om året.		Mødet efter sommerferien 13
RW	Konkret oplæg om rigsdagskonference		rigsdag
RW	Få ekstern bureau til at undersøge medlemsudfordring for DBBF/DGI		rigsdag
CH	Etablere et trænerudvalg - primært fra Jylland om nødvendigt.		rigsdag
RW	Introduktion til bestyrelsesarbejdet		Rigsdag
RW	Juster budget på minifestival		31-04-13
TF	Tal med Lemvig om forslag om dobbeltlicens		31-04-13
JN	Præcisering af forslag om 4 kvartalsregel		31-04-13
TF	Tal med MP om Bakkens lovforslag om ungdomshold		31-04-13
JB	TU orientere dommere om regler for tilskuerhåndtering og aktuel sag		15-03-13

Udvalgsformænd	Gennemse propositioner i forhold til faktiske opgaver		31-03-13
RW	Oplæg til ligaerne om basketfest		01-06-13
RW	Færdig Frivillighedsstrategi		01-06-13
Admin	Udmeldinger om dårlig opførsel		01-08-13
SF/DGI/adm.	Udvikling af timeout		01-08-13
CH/JN	Skemaet for trænerlicensuddannelse signaler at det er "bedre" at være elitetræner – skal rettes		01-08-13
MHB	Justering af strategisk fokus		01-08-13
RW	Implementering af organisation på uddannelseområdet		01-08-13
RW	Implementering af uddannelses områdets organisering		01-08-13
TF	Ungdomspokalfinaler som Final four		01-08-13
TF	Definition af hvor få hold der skal være før en række automatisk bliver flyttet over i Grand Prix turnering		01-08-13
TU	Implementering af Grand Prix i Vest for sæson 13-14		10-08-13

Formanden indledte mødet med at præsentere de nye DM vandrepokaler for herrer og damer. Han fortalte om processen der havde været lang og grundig. Formålet havde været at lave en unik pokal i meget høj kvalitet som alle kunne være stolte af og som spillerne forhåbentligt ville kæmpe om i rigtigt mange år fremover. Han var selv godt tilfreds med resultatet og håbede at bestyrelsen også var det. Der var generel enighed om at det var et godt resultat.

Efterfølgende kommenterede formanden på det faktum at Dameligaen efter den havde fået en plads i bestyrelsen kun havde været repræsenteret én gang på 1½ år til bestyrelsesmøderne, og at ligaen i denne sæson ikke engang havde orienteret bestyrelsen om hvem der var den officielle repræsentant. Han fandt det ærgerligt og uforståeligt at dameligaen ikke tog det mere seriøst når både bestyrelsen og rigsdagen havde brugt tid på at omorganisere forbundet og dets love efter dameligaens eget ønske. Han bad RW sikre at dameligaen fik dette budskab.

### **Ad 1. Opgaver**

De forskellige opgaver fra sidste møde blev gennemgået

Efter anmodning fra sidste møde havde administrationen fremskaffet over turneringshold i forbundet de seneste år. Tallene var ikke gennemgået, men administrationen ville dykke ned i tallene.

Efter overvejelserne om en basketfest havde RW talt med de to ligaer om konceptet. Det umiddelbare feedback var at de var positive, men det hele afhang af det præcise koncept og økonomi. RW laver budget og projektudkast.

## **Ad. 2. Økonomi**

JK orienterede om at det så ud til at underskuddet blev på omkring 100.000 hvilket svarer til en afvigelse på 1 % af budgettet. De væsentligste afvigelser blev gennemgået. Primært har omkostningerne til tredommersystemet i herreligaen havde været højere end budgetteret, og de generelle sponsorindtægter har været lavere end forventet. SF spurgte til økonomien omkring afslutningen af FIBA33 projektet. RW og JK udseender en orientering om økonomien omkring FIBA33 forbundet.

RW bad om at blive orienteret et par dage inden mødet hvis bestyrelsesmedlemmerne har spørgsmål til regnskabet, så der var mulighed for at have de præcise tal med.

JB spurgte til omkostninger til dameligadommerne der så ud til at være lavere end budgetteret. RW bekræftede dette og sagde at det var noget der burde ses nærmere på til den kommende sæson.

### Budget

SF spurgte i forhold omkostninger på trænerlicens. Hun mente at nogle af lønomkostninger der nu var på konsulenten skulle flyttes til Trænerudvalget når vedkommende skulle arbejde meget med trænerlicens den kommende periode. MHB forstod godt pointen omkring at budgettet var så retvisende som muligt, men mente at man skulle passe på ikke at bruge for mange kræfter på omposteringer. EJ mente at man skulle holde fast i at forbundet er rigtigt gode til at holde budgetterne og afvigelserne er meget små. Han mente ikke det gav mening hele tiden at flytte posteringer afhængigt af hvad medarbejderne lavede – det ville blive alt for besværligt.

SF mente at der var udfordringer ved at konsulenterne har mange opgaver og det var svært at få et overblik. RW foreslog at der blev lavet en note i forhold til forbruget af timer i budgettet på væsentlige projekter. Dette ville kræve at konsulenterne registrerede deres tid, men det havde han selv allerede overvejet.

Eftersom forbundet – heldigvis – var blevet bedre til at bruge de budgetterede midler mente JK at det fremover var nødvendigt at budgettere med nul eller et lille overskud.

SF gennemgik efterfølgende breddens budgetønsker. Budgetposterne på minifestivallen skal justeres efter de nye aftaler. EJ mente at det skulle være breddeudvalgene skulle vurdere hvilke indsats der var vigtigst. Han spurgte om man kunne dele det op i breddearbejde og noget der var direkte hvervekampagner. SF mente at alt hvad konsulenternes arbejde var meget udviklende.

CH spurgte Henrik Mikkelsen fra DGI om de var interesserede i at gå ind i implementeringen af trænerlicensen. Det syntes HM at der skulle tales videre om.

SF nævnte at basketkaravanen ikke rigtigt blev brugt. HM fortalte at DGI havde overvejet om man skulle aktivere skolerne i skolegården som aktivitetstimer og bruge skolegårdsbasket. MHB syntes det var oplagt. MHB opsummerede på budgettet og at der skal findes nogle penge i budgettet. Han mente at der skulle

ventes indtil de endelige tal. I mellemtiden skal der ses på de enkelt poster og hvor der skal findes. Trænerlicens budgettet er måske for småt. JK og RW skal se efter hvor der skal spares i samarbejde med udvalgene.

### **Status fra DGI**

HM foreslog at man skulle genskabe timeout i en mere praktisk form der kunne sættes ind i forhold til helhedsskolen. MHB mente at det kunne være rigtigt fint hvis man kunne lave noget der på det længere perspektiv kunne få dem til at til at spille streetbasket og måske på sigt FIBA33. Han mente at koblingen til vores DM finaler i streetbasketball og FIBA touren der kommer på besøg i København er oplagt. EJ spurgte til hvordan aktivitetstimerne er planlagt. HM fortalte at det ikke var på plads endnu. EJ mente at man skal have fat i kommunernes idrætskonsulenter og massere dem. SF mente at det ville være godt at have materiale klar til skolerne den 15. august for der ville de have et akut behov for aktiviteter.

Der findes 1600 folkeskoler som man kunne sende ud til. MHB mente at det skal gøres centralt hvis vi skal ud til alle skolerne.

### **Ad.3 Lovforslag**

#### 1.ændring af pokalsemifinaler

Accepteret af begge ligaer og vil blive fremsat som foreslået

#### 2. krav til afvikling af kampe

Accepteret som foreslået. Dog er der en udfordring for ligaklubberne at lave statistik for udeholdet hvis de ikke spiller i ligaen og dermed er registreret i systemet.

#### 3. justeringer licensregler

Konsekvensrettelser af det nye system - godkendt

#### 4. spillet i miskredit

RW gennemgik overvejelser omkring at bringe spillet i miskredit. Han fortalte at det er meget kompliceret stof og han var i tvivl om det var muligt at tage en beslutning om det på rigsdagen.

SF nævnte at KU arbejder med at formulere nogle etiske regler der kunne være grundlag for bestemmelsen. KU vil gerne formulere nogle etiske regler der hænger sammen med de etiske regler. EJ mente at overskriften var forkert og at det handlede om at man skulle opføre sig ordentligt. EJ mente at vi skulle lave moralske kontrakter i stedet. RW sagde at man kunne lade være med at lave direkte sanktioner, men at forbundet kan melde offentligt ud omkring alle sagerne og dermed udstille problematikkerne. JK troede at det ville være meget svært at få formuleret et regelsæt. SF foreslog at der blev startet med de etiske regler. MHB syntes at vi skal vælge at offentliggøre situationerne og at forbundet har en klar holdning til hvad de mener er i orden og ikke. Til rigsdagen foreslog han at klubberne fik at vide at der blev arbejdet med dette og en "code of conduct". EJ mente at man skal offentliggøre at der er sendt et brev til klubben.

#### 5. dobbeltlicens (Lemvig)

MHB spurgte om forslaget havde betydning for andre. TF mente at det ville betyde at endnu flere ligaspillere kan spille i de lavere divisioner, han var ikke umiddelbart positiv. EJ mente at man måske kunne

hæve grænsen til 23 da det var en naturlig grænse også internationalt. MHB spurgte om det gavtede andre end Lemvig – det var svært at se. Tværtimod kunne andre få meget sværere modstand da der vil være flere ligaspillere der kan spille i de lavere rækker. SF havde svært ved at se problemet specielt da dameligaspillerne er så unge i forvejen. TF sagde at det i hvert fald kun skal være for damer og så er spørgsmålet hvor stor effekten er. Man skal passe på at lave en regel med udgangspunkt i en klub. MHB konkluderede at bestyrelsens holdning var nej. TF taler med Lemvig og spørger ind til baggrunden for forslaget.

Bestyrelsen vil ikke støtte forslaget.

6. trøjefarve

Godkendt

7. deltagelse af ungdomshold

Der var uklarhed omkring hensigten med forslaget. TF taler med forslagsstiller

8. dobbeltlicens

9. frist for alliancer

Godkendt

10.ændring af kvartalsregel

Bestyrelsen var enig med hensigten, men mente at det skulle tænkes grundigere igennem.

11.u21->U23

MHB mente at det gav god mening. Der var enighed om at det var en god ide.

Bestyrelsen støtter forslaget

12.forbud mod zone

Godkendt

13.løbende tid

Godkendt

14.annulering af op og nedrykning

JB pointerede at man med dette forslag ikke behøvede at købe amerikanere for at undgå at rykke ned. Han syntes det var sympatisk, men konsekvenserne var uoverskuelige da man aldrig ville vide hvor mange der ville være i en række. RW pointerede at det også administrativt ville blive mere besværligt og dyrere. Han mente dog ikke at der var fare for meget store rækker da økonomien bliver et regulerende element. TF fortalte at den eneste erfaring der har været har været U18 landsdækkende og at der har været meget arbejde i det administrativt.

MHB kommenterede at logikken er den samme som overvejes for ligaerne. Han mente at det var fjollet at klubberne bruger penge på en amerikaner for at blive oppe. Han var ikke umiddelbart imod. JB foreslog at man rykker ud hvis man tre år i træk ender på en af de to sidste pladser. Man kunne overveje nogle løsninger der gav noget fleksibilitet uden at det bliver for administrativt svært. EJ var enig.

TF taler nærmere med forslagsstiller om et praktiske kompromis som bestyrelsen ville kunne støtte.

### Debataften

SF kommenterede på debataften hvor hun mente at det var synd at det kun var de samme relativt få personer der kom fredag aften og fik alt det gode input der var. Der var mange flere om lørdagen og hun syntes derfor det kunne overvejes at have et oplæg der. Der var enighed om at forsøge at få en oplægsholder på om lørdagen. Dette vil forlænge rigsdagen med en time, men det mente bestyrelsen godt kunne lade sig gøre og så ville klubberne få noget med hjem.

SF blev bedt om sammen med administrationen at finde ud af hvordan debataftenen så skulle struktureres.

MHB foreslog et emne om fokus på anden og tredjehold (Ry håndbold).

### **Ad. 5 Status på udvalg og projekter**

#### Elite

EJ orienterede om herrelandsholdet der var den væsentligste fokus i eliteudvalget p.t.

- Sportschefen er i gang med at rekruttere teamet omkring holdet. Det var vigtigt at have et fuldt team med så dygtige folk som muligt. Vurderingen indtil nu er at Pieti er en god man der nok skal få mange ting til at ske.
- Sportschefen arbejder meget hårdt på at skabe en så god struktur omkring holdet som muligt. Det var afgørende for successen at spillere, trænere, presse og tilskuere oplevede høj kvalitet og seriøsitet omkring hele projektet. Midlerne er begrænsede, men til gengæld bliver der investeret rigtigt mange timer i det.
- Forudsætningen for det hel er at økonomien holder og det har sportschefen, direktør og eliteudvalg stor fokus på.
- Der er gjort et stort stykke arbejde for at få kontakt til alle i de bedste danske spillere. Der er generelt stor opbakning fra dem så holdet ser ud til at blive stærkt.

EJ fortalte at der er indsendt ansøgning til DIFs talentprojektpuljen og at forventningen er en støtte på 350.000 pr. årligt i projektperioden.

Der var også netop indgået en større tøjsponsor aftale omkring landsholdene. RW supplerede og fortalte at der p.t. blev arbejdet på at bygge et seriøst sponsorarbejde op omkring landsholdet, men ligesom det blev sagt til klubberne var det nødvendigt at investere i produktet før man kunne forvente at få noget retur. Dette ville der komme et oplæg på indenfor kort tid.

#### SMART

RW orienterede om Smart bogen der nu er til anden korrektur og forventes at blive trykt i Maj måned. Han mente at det var blevet et rigtigt godt resultat.

#### Personale

Yderligere kunne han fortælle at Steen Guido var blevet ansat og han så meget frem til at han startede.

### Licensprojekt.

CH fortalte at han havde afholdt et møde med administrationen RW og Mat hvor der virkeligt var blevet rykket. Han mente at der nu var truffet alle de nødvendige beslutninger der gjorde at projektet kunne gøres færdigt. Der er f.eks. kun en konsekvens hvis man ikke har trænerlicens, og det er at man ikke kan stå som coach i protokollen. Ingen bøder eller andet. CH mente at det ville være nok og det var en god måde at starte det på. Fokus er på udvikling og vidensdeling – ikke bøder og regler. RW supplerede og sagde at han var enig og at han nu for første gang havde en tro på at det kunne nås på en god måde. Licensen starter fra sæson 13-14 i nogle rækker, men eftersom alle får et års merit kommer det første trænerlicenskursus først i foråret 2014. Dette giver god tid til at sikre kvalitet i tilbuddet. MHB

### Pige projekt

Det er besluttet at starte et pigeprojekt og der var arrangeret workshop i den følgende uge med over 30 tilmeldte hvilket var meget opmuntrende.

### Gran Prix

Tf fortalte at der i år har været 45 drenge og 18 pigehold i år i Øst der har spillet Grand Prix. TF fortalte at der næste år også ville være det samme i vest. SF understregede at basket Jylland råber på at få flere Grand Prix turneringer også for U16 og mesterhold. JK var helt enig. JB sagde at bestyrelsen har pålagt TU at sørge for at det bliver rullet ud i den kommende sæson - også i mesterrækker hvis det giver mening. TF fortalte at han ville tale med udvalget om hvordan det skulle gøres i praksis.

### FIBA 33

RW fortalte om FIBA33 euroturen. Der er tale om en stor basketkaravane med meget flot setup der tager rundt i Europa. Efter noget politisk arbejde var det lykkedes at overbevise FIBA om at København skal være det skandinaviske stop på turen. Så den 24. august vil et meget centralt sted i København blive fyldt med basketball baner og aktiviteter. Det er så tæt på optimal markedsføring af sporten som kan findes, og den koster ikke forbundet noget.

### Andet

MHB fortalte at han havde været med som dommer i arkitektkonkurrence om den nye næstvedhal. Efter hans mening vil Næstved i sæsonen 14-15 have landets flotteste basketballhal med plads til til 2500 tilskuere.